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REVISTA PRESEI 

 

 SANITAS suspendă acțiunile de protest programate joi, în urma discuțiilor cu 

ministrul Muncii 

Federația SANITAS a decis, în urma unei discuții cu ministrul Muncii, Lia Olguța 

Vasilescu, suspendarea acțiunilor de protest programate joi, până la finalizarea 

dezbaterilor din Camera Deputaților, pe marginea proiectului Legii salarizării unitare. 

"Astăzi, 24 mai, Biroul Executiv (BEx) al Federației SANITAS a avut o discuție deschisă 

cu ministrul Muncii, doamna Lia Olguța Vasilescu. Domnia sa a luat act de nemulțumirile 

noastre privind proiectul Legii salarizării unitare și a venit în ședința BEx pentru a ne 

asculta argumentele și a găsi soluții la revendicările noastre. Ținând cont de acest gest 

de deschidere față de problemele semnalate de SANITAS, considerăm că este cazul să 

acordăm părții guvernamentale o ultimă posibilitate de a continua dialogul început. Am 

decis să suspendăm protestele programate pentru mâine, 25 mai, în fața Ministerului 

Muncii, până la finalizarea dezbaterilor din Camera Deputaților, pe marginea proiectului 

Legii salarizării unitare. În felul acesta, pichetarea programată nu va putea fi folosită de 

puterea politică pe post de scuză pentru respingerea cererilor noastre. Noi, SANITAS, nu 

dorim conflicte sociale ci soluții corecte pentru salarizarea echitabilă a întregului personal 

din sănătate și asistență socială. Așteptăm ca gestul nostru de reîntoarcere la dialog să 

primească un răspuns corect din partea Guvernului și acesta să-și onoreze promisiunile 

făcute", a declarat președintele Federației SANITAS București, Viorel Hușanu, 

conform Agerpres. 

Federația Sindicală Sanitas obținuse aprobare de la Primăria Capitalei pentru 

pichetarea, joi, în intervalul orar 12:00 — 14:00, a Ministerului Muncii. Sindicaliștii din 

sănătate sunt nemulțumiți de amendamentul votat recent la proiectul legii salarizării 

care limitează la 30% sporurile la nivelul ordonatorului principal de credite. La sfârșitul 

săptămânii trecute, Hușanu arăta că este inadmisibil faptul că nu s-a dorit eliminarea 

diferenței salariale între asistenții medicali cu studii de postliceală și asistenții medicali 

cu studii superioare.Liderul sindical a mai solicitat și menținerea contractului individual 

de muncă pentru gărzile suplimentare efectuate de medici. El a subliniat, însă, că nicio 

solicitare formulată de către SANITAS nu a fost acceptată în forma propusă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 

https://www.agerpres.ro/
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 Sindicaliștii din administrație sunt în grevă japoneză 

 

Federaţia Naţională a Sindicatelor din Administraţie (FNSA) organizează joi grevă 

japoneză pe durata întregului program de lucru.  

 

Conform unui comunicat remis AGERPRES, această formă de protest face parte din 

programul de acţiuni comune stabilite cu celelalte federaţii din administraţia publică. Pe 

durata întregii zile, salariaţii vor purta banderola albă, în semn de protest, dar vor 

desfăşura activitate în condiţii normale.  

 

Următoarea acţiune programată de FNSA este organizarea, în Bucureşti, a unui miting, 

în cursul săptămânii viitoare. Reprezentanţii federaţiei subliniază că au cerut autorizaţie 

pentru miting pentru ziua de 30 mai.  

 

Sindicaliştii din administraţie sunt nemulţumiţi de proiectul legii salarizării unitare, aflat în 

dezbatere în Parlament. 

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

 Ministerul Justiției a publicat lista persoanelor care au vizitat arhiva SIPA. Sunt 

22 de vizite înregistrate după închiderea arhivei. Horia Georgescu, fost șef al 

Agenției Naționale de Integritate și un actual parlamentar, Iulia Scântei, se află 

printre cei care au vizitat arhiva SIPA 

Ministerul Justiției a publicat lista persoanelor care au vizitat arhiva SIPA. După 

desființarea arhivei, un număr de 22 de „vizite” au fost consemnate în 22 procese verbale 

întocmite „cu ocazia sigilării/desigilării spațiilor în care a fost depozitată arhiva”, se arată 

într-un comunicat de presă remis redacției RL.  

Cele 22 de procese verbale consemnează data vizitei, Ordinul ministrului justiției prin 

care a fost permis accesul în arhivă, componența comisiei, semnătura membrilor 

comisiei, precum și mențiunea „După verificarea și inspectarea stării documentelor în 

vederea desfășurării pe viitor a lucrărilor comisiei s-a procedat la sigilarea ferestrelor, 

resigilarea ușilor celor două camere precum și a ușii de acces la acestea”, indicându-se 

și numărul sigiliului folosit. 

01.06.2007: Iosif  Marius, Bura Vasilica, Scântei Laura-Iulia, Mânzală Dănuț-Maria, 

Tiliban Nicolae 
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06.06.2007: Iosif  Marius, Bura Vasilica, Armean Doina, Scântei Laura-Iulia, Mânzală 

Dănuț-Marian, Tiliban Nicolae 

14.06.2007: Iosif  Marius, Bura Vasilica, Armean Doina, Istrati Andreea, Mânzală Dănuț-

Marian, Tiliban Nicolae 

20.06.2007:  Iosif  Marius, Bura Vasilica, Armean Doina, Istrati Andreea, Scântei Lura-

Iulia, Mânzală Dănuț-Marian, Tiliban Nicolae 

28.06.2007: Iosif  Marius, Bura Vasilica, Scântei Laura-Iulia, Mânzală Dănuț-Marian, 

Istrati Andreea, Tiliban Nicolae 

05.07.2007: Iosif  Marius, Bura Vasilica, Scântei Laura-Iuliana, Mânzală Dănuț-Marian, 

Istrati Andreea, Tiliban Nicolae 

13.07.2007: Iosif  Marius, Bura Vasilica, Armean Doina, Istrati Andreea, Mânzală Dănuț-

Marian, Tiliban Nicolae 

20.07.2007: Iosif  Marius, Armean Doina, Mânzală Dănuț-Marian, Tiliban Nicolae 

01.08.2007: Armean Doina, Scântei Lura-Iulia, Mânzală Dănuț-Marian, Tiliban Nicolae 

31.08.2007: Iosif  Marius, Scântei Lura-Iulia, Georgescu Horia, Tiliban Nicolae 

07.09.2007: Bura Vasilica, Armean Doina, Georgescu Horia, Istrati Andreea, Tiliban 

Nicolae 

14.09.2007: Bura Vasilica, Armean Doina, Istrati Andreea, Mânzală Dănuț-Marian, 

Tiliban Nicolae 

04.10.2007: Ungureanu Tiberiu, Popescu Marian-Cornel, Iosif  Marius, Fîntână Eugen-

Mihai, Tiliban Nicolae, Căruntu Constantin 

02.11.2007: Iosif  Marius, Georgescu Horia, Istrati Andreea, Tiliban Nicolae 

05.11.2007: Iosif  Marius, Georgescu Horia, Istrati Andreea, Tiliban Nicolae 

09.11.2007: Iosif  Marius, Georgescu Horia, Bura Vasilica, Armean Doina, Istrati 

Andreea, Scântei Laura-Iulia, Tiliban Nicolae 

28.11.2007: Iosif  Marius, Georgescu Horia, Istrati Andreea, Ignuță Valentin 
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05.12.2007:  Iosif  Marius, Bura Vasilica, Georgescu Horia, Boboc Monica, Istrati 

Andreea, Mânzală Dănuț-Marian, Ignuță Valentin, Ungur Florian 

24.01.2008: Iosif  Marius, Ungureanu Tiberiu, Popescu Marian-Cornel, Oană Iuliu-

Maximilian, Radu Mihaela, Postelnicu Ionel, Tiliban Nicolae 

10.04.2008: Iosif  Marius, Scântei Iulia, Georgescu Horia, Răduță Cornel, Ungureanu 

TiberiuTiliban Nicolae 

22.04.2008: Iosif  Marius, George David, Iulian Spînu, Tiliban Nicolae 

13.12.2013: Andronache Florian-Teodor, Ștef  Marius, Oltenaș Adrian,Tiliban Nicolae 

De asemenea, Ministerul Justiției va proceda la desecretizarea Rapoartelor cu nr. 

0097/17.04.2008( semnat de către Iosif Marius, Scântei Laura Iuliana și Georgescu 

Horia), respectiv nr. 0096/ 17.04.2008(semnat de către Iosif Marius, Scântei Laura 

Iuliana, Georgescu Horia, Boboc Monica și Mânzală Dan), prin care „Comisia a identificat 

nereguli cu privire la evidența, păstrarea, procesarea, multiplicarea și distrugerea 

informațiilor secrete de stat, în contradicție cu prevederile HG 585/2002”. În aceleași 

condiții vor fi desecretizate și procesele verbale întocmite de către comisiile din care 

a făcut parte și judecătorul Cristian Danileț. Întreaga listă poate fi consultată AICI. 

Horia Georgescu a scris, miercuri, pe pagina sa de Faceook că "nu este nici un secret, 

că a făcut parte din comisia SIPA ( a treia ) ca membru, alaturi de alți colegi din minister 

așa cum a comunicat public și acum doua săptămâni tot la solicitarea unor reprezentați 

mass-media (ordinele miniștirilor de numire și componenta comisiilor au caracter public 

și pot fi consultate de oricine , la solicitare , in baza legii 544 )". 

(Sursa: Romania Libera). 

 

 

 Câţi bani vor primi bugetarii în locul tichetelor de masă 

Valoarea acestei indemnizaţii anuale va fi la nivelul a două salarii minime brute pe țară, 

adică la nivelul de 2.900 de lei, în condițiile în care salariul minim brut este acum de 

1.450 de lei. 

http://www.just.ro/arhiva-sipa-o-pata-pe-obrazul-justitiei-romane/
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Măsura este prevăzută în proiectul privind salarizarea personalului plătit din fonduri 

publice, aprobat marți de Senat, în calitate de primă cameră sesizată. Propunerea 

legislativă va ajunge la deputați, pentru votul final. 

Potrivit proiectului legii salarizării, de acești bani vor beneficia bugetarii, "cu excepția 

personalului din sectorul de apărare naţională, ordine publică şi siguranţă naţională 

care, potrivit legii, beneficiază de drepturi de hrană". 

Bugetarii nu vor mai putea primi tichete de masă, dar în locul lor va apărea o 

indemnizație anuală de hrană. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Premierul Grindeanu anunță investiții în energia nuclear 

 Independența energetică este scopul urmărit de România, a afirmat, miercuri, 

premierul Sorin Grindeanu, precizând că, în cel mai scurt timp posibil, vor fi demarate 

investițiile de la Unitățile 3 și 4 de la Cernavodă.  

Premierul Grindeanu a efectuat miercuri o vizită la Institutul de Cercetări Nucleare 

Pitești. 

"Independența energetică este scopul urmărit de România, iar Guvernul pe care-l 

conduc va oferi sprijin tuturor tehnologiilor producătoare de energie electrică 

sustenabilă. De aceea, doresc să demarăm — și am avut mai multe discuții cu domnul 

ministru Valeca din această perspectivă—, în cel mai scurt timp posibil, investițiile de la 

Unitățile 3 și 4 de la Cernavodă, unde institutul, de asemenea, poate livra echipamente, 

servicii, asistență tehnică de montaj, ca și în cazul Unităților 1 și 2", a afirmat 

Grindeanu. 

Șeful Executivului a remarcat faptul că reactorul experimental TRIGA este perfect 

funcțional și generează, în afară de beneficii de securitate nucleară și științifice, 14 

MWh de energie electrică. 

(Sursa: Realitatea) 

 

 Tăriceanu vrea lobby legal în locul traficului de influență 

ALDE va depune un proiect de lege de reglementare a lobby-ului în România, astfel 

încât să nu se mai poată vorbi de acuzații de trafic de influență și, implicit, nici de 

procese pe această infracțiune. Anunțul a fost făcut de șeful ALDE, Călin Popescu 
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Tăriceanu, la pachet cu declarațiile despre proiectul care ar lăsa DNA și SRI fără 

posibilitatea efectuării de interceptări. 

„Este un proiect care cred că este binevenit, legea lobby-ului, pentru că în România, din 

păcate, avem tot felul de excese pe diferite subiecte, între care, după cum ştiţi, şi 

traficul de influenţă. Ca să reglementăm lobby-ul şi să nu mai avem procese, acuzaţii de 

trafic de influenţă trebuie să legiferăm în mod clar, transparent această activitate care 

există şi este reglementată în toate ţările UE”, a arătat Călin Popescu Tăriceanu. 

În prezent, în Parlament mai sunt în dezbatere două proiecte privind activitatea de 

lobby. 

Unul a fost depus în martie 2010 de ex-ministrul PSD Constantin Niță, trimis în 

judecată, anul trecut, tocmai pentru infracțunea de trafic de influență, după ce ar fi cerut 

și primit, pe când era ministru al Energiei, diferite sume de bani de la un om de afaceri 

pentru a-i înlesni activitățile comerciale cu o primărie de municipiu. Proiectul a fost 

respins de Senat și a primit puncte de vedere de la patru Guverne: negativ de la 

Guvernul Boc, neutru de la Guvernul Ponta („Parlamentul să decidă asupra oportunității 

adoptării acestei propuneri”), negativ de la Guvernul Cioloș și negativ de la Guvernul 

Grindeanu. Din decembrie 2013, se află la Comisia juridică a Camerei Deputaților. 

Al doilea proiect a fost depus în 2011, fiind semnat de trei parlamentari PDL (Sever 

Voinescu), PSD (Carmen Mihălcescu) și PNL (Adriana Săftoiu). A trecut de Senat, în 

noiembrie 2011, prin adoptare tacită, și a primit puncte de vedere negative la Guvernele 

Ponta, Cioloș și Grindeanu. Se află tot pe masa deputaților-juriști. 

În intervalul 2000-2005, au mai fost depuse, clasate, dezbătute sau respinse trei 

propuneri legislative privind organizarea activității de lobby 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Proiect ALDE: interceptările să fie în „ograda” Parlamentului 

Parlamentarii ALDE vor redepune, în Parlament, proiectul de lege privind înființarea 

Autorității Independente de Interceptare a Comunicațiilor, proiect prin care DNA și SRI 

ar fi lăsate fără posibilitatea de a realiza interceptări. În plus, proiectul ar aduce 

interdicția de a folosi în instanță interceptările realizate în cazul infracțiunilor flagrante 

sau în situații de urgență, în absența autorizării semnate de șeful numit de Parlament. 

http://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/proiect-alde-interceptarile-sa-fie-in-ograda-parlamentului-730631
http://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/proiect-alde-interceptarile-sa-fie-in-ograda-parlamentului-730631
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„Este un proiect pe care l-am depus în legislatura trecută, dar simpaticele servicii ale 

Parlamentului clasează toate proiectele care nu au intrat în dezbatere. Din acest motiv, 

împreună cu colegii mei am discutat şi vom depune din nou acest proiect în procedură 

legislativă”, a declarat, miercuri, la finalul ședinței conducerii ALDE, Călin Popescu 

Tăriceanu. 

Liderul ALDE a spus că prin înfiinţarea Autorităţii Independente de Interceptare a 

Comunicaţiilor se doreşte scoaterea serviciilor de informaţii din activitatea de poliţie 

judiciară. 

„Vrem ca această activitate să o scoatem din zona serviciilor secrete pentru că, 

aşa cum ştiţi, CCR a dat o decizie în acest sens care trebuie, până la urmă, să se 

materializeze într-un fel. Tot ceea ce înseamnă activitatea de poliţie judiciară trebuie să 

fie făcută de poliţia judiciară, nu au treabă în această chestiune serviciile de informaţii”, 

a explicat preşedintele Senatului. 

Întrebat în subordinea cui va funcţiona Autoritatea, Călin Popescu Tăriceanu a spus că, 

„din proiectul de lege iniţial, o să vedem până la urmă, ea va fi sub autoritatea 

Parlamentului”. 

Ce prevedea proiectul depus în octombrie 2016 

Pe finalul legislaturii trecute, mai mulți parlamentari ALDE, printre care Călin Popescu 

Tăriceanu, au depus propunerea legislativă pentru înființarea, organizarea și 

funcționarea Autorității Naționale pentru Interceptarea Comunicațiilor. 

Autoritatea era gândită ca „autoritate informativă, cu personalitate juridică, autonomă și 

independentă față de orice altă autoritate a administrației publice”, dar, atenție, „supusă 

controlul Parlamentului”. 

Structura ar urma să aibă competență „unică și exclusivă” în domeniul interceptării 

comunicațiilor, iar rolul său ar trebui să fie stabilirea „echilibrului între necesitatea de a 

lupta împotriva terorismului, a criminalității organizate și a corupției și nevoia de a 

asigura respectarea drepturilor și libertăților fundamentele și a vieții private a 

cetățenilor”. 

Controlul Parlamentului ar urma să se realizeze prin intermediul unei comisii formate din 

nouă membri, din care doi reprezentanți ai Parlamentului, un reprezentant al Avocatului 

Poporului și câte trei reprezentanți ai Înaltei Curți de Casație și Justiție și ai asociațiilor 

profesionale ale judecătorilor și procurorilor (Asociația Magistraților din România, 

Uniunea Națională a Judecătorilor din România, Asociația Procurorilor din România). 
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Președintele și vicepreședintele Autorității ar urma să fie numiți însă de 

Parlament, pentru un mandat de șase ani. Simetric, revocarea din funcție s-ar face 

cu votul majorității deputaților și senatorilor, la propunerea Birourilor Permanente 

ale Senatului și Camerei Deputaților. 

Autorizarea și realizarea interceptărilor ar urma să fie dispuse de președintele 

Autorității, prin decizie scrisă, pe baza cererilor de autorizare formulate de autorități și a 

recomandărilor unui Consiliu consultativ, format din cinci membri (vicepreședintele 

Autorității plus câte un reprezentant al CSM, Ministerului Justiției, președintelui 

României și prim-ministrului). 

Orice interceptare realizată în absența autorizării semnate de șeful numit de Parlament 

nu ar putea fi folosită în instanță, chiar dacă este vorba de situații flagrante („În situațiile 

flagrante care impun înlăturarea unor pericole iminente pentru securitatea națională a 

României, activitățile de interceptare a comunicațiilor pot fi efectuate timp de 48 de ore 

în absența mandatului de autorizare (...) numai sub supravegherea procurorului și 

fără a putea constitui probe în justiție”). 

Regulamentul de organizare și funcționare a Autorității ar urma să fie aprobat de 

Birourile Permanente ale celor două Camere, iar numărul de posturi, statul de funcții 

și structura ar urma să fie informații clasificate. 

Preluarea tuturor echipamentelor și arhivelor 

Potrivit proiectului ALDE, în termen de 180 de zile de la intrarea în vigoare a legii, toate 

entitățile din sistemul de apărare, ordine publică și siguranță națională ar urma să 

predea Autorității, cu titlu gratuit, „sistemele, echipamentele și dispozitivele de 

interceptare, bazele de date și evidențele, inclusiv arhiva și celelalte documente 

deținute și gestionate”. 

Pentru „buna desfășurare” a activității de Autorității, aceasta ar urma să preia și spațiile 

și dotările aferente. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Iohannis merge joi la reuniunea NATO. Liderii Alianţei aşteaptă un mesaj pozitiv 

din partea lui Donald Trump 

 

Preşedintele Klaus Iohannis merge, joi, la Bruxelles, pentru reuniunea şefilor de stat şi 

de guvern ai NATO, unde va fi inaugurat şi noul sediu al Alianţei şi se va face o analiză 

a implementării deciziilor din 2016, de la Varşovia. 
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Punctul culminant al reuniunii va fi discursul noului preşedinte american Donald Trump, 

de la care liderii NATO aşteaptă un mesaj pozitiv, după criticile aduse Alianţei în timpul 

campaniei electorale şi în contextul solicitărilor SUA de creştere a gradului de implicare 

a NATO în operaţiunile antiteroriste. În acest context, aliaţii NATO au decis miercuri 

seară să se alăture coaliţiei internaţionale de combatere a Statului Islamic, condusă în 

acest moment de către Statele Unite, şi este de aşteptat ca decizia să fie anunţată în 

mod oficial la reuniunea de la Bruxelles.  

Reuniunea de la Bruxelles nu este un summit în adevăratul sens al cuvântului, fiind 

anunţată ca o reuniune a şefilor de stat şi de guvern din ţările membre NATO la un 

dineu de lucru, pentru a face o evaluare a implementării deciziilor luate la Varşovia, în 

2016, pentru a inaugura noului sediu al Alianţei, din Bruxelles, şi pentru a primi 

Muntenegru ca membru oficial al NATO. Reuniunea va fi şi un puternic semnal politic, 

fiind pentru prima dată când preşedintele SUA, Donald Trump, şi preşedintele Franţei, 

Emmanuel Macron, vor participa la o astfel de întâlnire.  

"Va fi şi un prilej pentru a se sublinia valorile pe care se fundamentează Alianţa Nord-

Atlantică – unitate, solidaritate, coeziune între state", potrivit purtătorului de cuvânt al 

preşedintelui Klaus Iohannis, Mădălina Dobrovolschi.  

Înainte de reuniunea propriu-zisă, la Bruxelles va fi preluat în gestiune noul sediu 

NATO, aflat peste drum de actualul Cartier General. Noua construcţie nu este 

definitivată în proporţie de 100%, însă va putea fi organizată o ceremonie cu această 

ocazie.  

Odată cu inaugurarea noului sediu, vor fi dezvelite şi două monumente: unul dedicat 

Articolului 5, privind apărarea colectivă, invocat în premieră în 2001, după atacurile din 

11 septembrie, şi unul dedicat Zidului Berlinului.  

Un moment aşteptat de către toţi participanţii la reuniune va fi mesajul transmis de noul 

preşedinte al SUA, Donald Trump. În campania sa din 2016, Trump a declarat că NATO 

este o organizaţie depăşită şi perimată, pentru ca, în această primăvară, odată cu vizia 

secretarului general al NATO, Jens Stoltenberg, la Washington, să aibă o întoarcere de 

180 de grade în discursul său, afirmând că Alianţa nu se mai află în acea situaţie. 

Principala îngrijorare a aliaţilor americani este referitoare la alocările de fonduri pentru 

Apărare în rândul membrilor NATO (distribuirea eforturilor şi responsabilităţilor în cadrul 

Alianţei, respectiv "burden-sharing"). Aceasta este o îngrijorare mai veche a SUA, încă 

din vremea Administraţiei Obama, şi susţinută inclusiv de către Partidul Democrat, însă 

tema a fost promovată mult mai activ şi vocal de către actuala administraţie 

republicană.   



10 
 

Conflictul principal al lui Trump este cu Germania şi cu Angela Merkel, oficialii americani 

considerând că Berlinul şi-ar permite cheltuieli sporite în Apărare, având în vedere 

situaţia economică favorabilă, însă răspunsul Germaniei a fost până acum evaziv.  

Potrivit unor surse oficiale, liderii NATO se aşteaptă însă la un mesaj pozitiv al 

preşedintelui Trump cu această ocazie, în special în discursul său cu ocazia dezvelirii 

monumentului dedicat Articolului 5, ai căror beneficiari au fost SUA în 2001.  

România va avea la summitul NATO un mesaj clar pe această temă, ţara noastră fiind 

printre puţinele care au ajuns la un procent de 2% din PIB pentru Apărare, începând cu 

2017, în timp ce restul statelor sunt aşteptate să vină cu un program precis privind 

intenţiile în Apărare până în 2024 (aşa cum s-a convenit la summitul din Ţara Galilor, 

din 2014).  

Surse oficiale au declarat, pentru News.ro, că România, fiind în acest grup restrâns de 

state care au atins obiectivul, va sublinia în cadrul dineului de lucru acest fapt şi va 

evidenţia statutul său de contributor relevant şi responsabil la NATO, care îşi respectă 

angajamentele. Pe lângă alocarea a 2% din PIB, România va sublinia şi participarea la 

Resolute Support Mission din Afganistan, ca al patrulea contributor ca importanţă, dar şi 

găzduirea componentei scutului antirachetă de la Deveselu.  

Pentru România, un punct important va fi şi cel legat de prezenţa la Marea Neagră, însă 

nu sunt aşteptate noi decizii în acest cadru. La reuniune, Klaus Iohannis va nota însă că 

au fost făcute progrese semnificative în implementarea deciziilor de la Varşovia în cazul 

prezenţei înaintate de la Marea Neagră, precum şi prin atingerea capacităţii iniţiale a 

Brigăzii Multinaţionale de la Craiova.   

Un alt element important pentru ţara noastră este legat de exerciţiile NATO care vor 

avea loc în estul Europei în acest an, în special exerciţiul Saber Guardian 2017, care va 

implica România, pe al cărei teritoriu vor fi desfăşuraţi 30.000 de soldaţi aliaţi în luna 

iulie. Tot în 2017 România va găzdui şi exerciţiul Forţei NATO de Reacţie Foarte 

Rapidă.  

România va continua să avanseze ideea echilibrului între flancul estic şi flancul sudic în 

ceea ce priveşte atenţia NATO în Europa, fapt subliniat în mai multe rânduri şi public de 

către preşedintele Klaus Iohannis.  

Preşedintele va cere la Bruxelles şi menţinerea unităţii alianţei în ceea ce priveşte 

poziţia faţă de Rusia, potrivit unor surse oficiale. În acest caz, este de aşteptat ca NATO 

să reitereze că Alianţa va continua politica actuală, de descurajare şi apărare, dar şi 

arătând disponibilitate de dialog, în condiţii de reciprocitate. Liderii militari ai SUA au 

insistat, în luările publice de cuvânt, ca Rusia să devină şi mult mai transparentă în 

exerciţiile militare pe care le desfăşoară, aşa cum este şi NATO. În acest moment, 
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Rusia nu prezintă public detalii despre exerciţiile desfăşurate, unele dintre ele fiind chiar 

la graniţa vestică a Federaţiei, în apropierea unor zone în care şi NATO desfăşoară 

exerciţii. Rusia şi ocoleşte tratatele internaţionale care reglementează aceste exerciţii, 

unde se precizează că depăşirea unui anumit număr de trupe dislocate conduce la 

obligativitatea transparenţei în exerciţii, prin desfăşurarea mai multor exerciţii separate, 

însă sub aceeaşi umbrelă.  

Un punct sensibil al discuţiilor se va referi la dimensiunea antiteroristă. Şi în acest caz, 

SUA este în postura de a solicita mai multă implicare din partea NATO, la nivel de 

alianţă, Donald Trump susţinând în repetate rânduri că alianţa trebuie să facă mai multe 

în lupta de combatere a terorismului islamist.  

De asemenea, secretarul de stat american spunea că se aşteaptă ca alianţa să adere la 

coaliţia internaţională, în ciuda reticenţei exprimată de mai mulţi lideri ai NATO cu privire 

la târârea într-un nou conflict din Siria şi Irak.  

În acest context, miercuri seară aliaţii NATO au decis să se alăture coaliţiei 

internaţionale de combatere a Statului Islamic, care este condusă în acest moment de 

către Statele Unite, potrivit unor surse diplomatice citate de AFP. ”Ambasadorii NATO 

au decis în această seară un plan de acţiune cu privire la terorism pentru summit. Acest 

plan include şi aderarea NATO la coaliţia globală împotriva ISIS”, a declarat un diplomat 

de la Bruxelles.  

Este de aşteptat ca această decizie, care ar însemna o extindere a programului de 

supraveghere aeriană AWACS, ce sprijină în mod curent operaţiunile Statului Islamic 

din Siria şi Irak, să fie anunţată oficial de liderii NATO la reuniunea de la Bruxelles.  

Alăturarea NATO, la nivel de Alianţă, la această coaliţie este mai mult un gest simbolic, 

având în vedere că majoritatea statelor membre sunt deja participante în această 

coaliţie. Important pentru SUA este însă şi creşterea gradului de implicare a Alianţei în 

activităţile împotriva terorismului, însă multe state membre au avut poziţionări publice în 

care au subliniat că NATO este foarte activă în acest domeniu şi nu poate fi acuzată de 

lipsă de implicare.  

Pe aceeaşi temă, un subiect care ar putea fi ridicat ar fi cel al implicării NATO, ca 

Alianţă, în Irak, având în vedere că forţele coaliţiei se aşteaptă ca armata irakiană să 

elibereze Mosul în scurt timp, ultima redută a ISIL în regiune. După ce Irakul va fi 

eliberat, va rămâne întrebarea cine va asigura eforturile de instruire şi asigurare a păcii 

în continuare, SUA dorind ca NATO să îşi asume un rol activ în această privinţă.  

Pe agendă se află şi includerea Muntenegru în NATO, după ce toate parlamentele 

naţionale au ratificat aderarea ţării balcanice, însă ea va deveni oficială abia în iunie, din 
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cauza legilor din Olanda, care prevăd un termen tampon de la ratificare la intrarea în 

vigoare. Cu toate acestea, Muntenegru va avea un loc la masa reuniunii NATO de joi.  

Reuniunea de joi de la Bruxelles se va finaliza cu un document semnat de toate statele 

membre, cu concluzii ale întâlnirii. Va fi, foarte posibil, stabilită şi o nouă dată a viitorului 

summit deplin al NATO. 

 

(Sursa: Adevarul) 

 

 NATO a decis să adere oficial la coaliția internațională contra grupării Statul 

Islamic 

Statele membre ale NATO au decis, miercuri seară la Bruxelles, să adere oficial la 

coaliția internațională condusă de SUA contra grupării jihadiste Statul Islamic, relatează 

AFP și DPA, care citează surse diplomatice. 

Decizia în acest sens este de așteptat să fie anunțată în mod oficial la reuniunea de joi 

a liderilor Alianței Nord-Atlantice de la Bruxelles, prima la care participă președintele 

american Donald Trump, care a ajuns miercuri după-amiaza în capitala belgiană. 

Acest gest, menit să-i facă pe plac președintelui Trump, care a cerut în mod repetat 

sporirea angajamentului NATO în lupta împotriva terorismului, reprezintă totodată o 

decizie politică, întrucât toate cele 28 de state membre ale Alianței fac deja parte în 

mod individual din coaliția împotriva SI, iar NATO contribuie deja la lupta antiteroristă 

prin schimbul de informații și instruirea forțelor locale din Irak și Afganistan. 

Secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, a subliniat anterior că "nu au existat 

deloc discuții privind angajarea Alianței într-un rol combatant", în cazul în care se va 

alătura oficial coaliției. În cadrul unei conferințe de presă miercuri la Bruxelles, el a 

afirmat că NATO trebuie să facă mai mult în lupta împotriva terorismului după atacul de 

la Manchester, dar a recunoscut că nu este sigur dacă Alianța Nord-Atlantică se va 

alătura coaliției internaționale care luptă împotriva grupării jihadiste Statul Islamic, așa 

cum dorește Washingtonul.  

Atentatul comis luni seara la ieșirea de la un concert de muzică pop din Manchester, în 

care au fost ucise 22 de persoane și rănite alte 59, între care numeroși copii, 'va fi un 

subiect abordat de către toți liderii într-un fel sau altul' în cadrul reuniunii de joi de la 

noul sediu al NATO de la Bruxelles, a mai spus Stoltenberg. 

Președintele american Donald Trump, care s-a arătat foarte critic la adresa Alianței, ar 

urma să pledeze la summit ca NATO să facă mai mult împotriva terorismului și ca 

europenii să aloce mai multe fonduri în domeniul apărării. Statele Unite, care conduc 
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coaliția internațională din 2014 ce acționează împotriva SI în Irak și Siria, cer de peste 

un an ca NATO să devină membru cu drepturi depline al acestei coaliții. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Uber se cere exceptată de la legea taximetriei 

Furnizorul de servicii online Uber a anunţat miercuri că a depus un amendament la 

proiectul de Ordonanţă de Urgenţă prin care se intenţionează modificarea legii ce 

reglementează activitatea de taximetrie, în linie cu angajamentul luat recent de 

reprezentanţii Guvernului, care au agreat că Uber este un serviciu diferit şi că are 

nevoie de un cadru de reglementare distinct. 

Confederaţia Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) a cerut 

miercuri Guvernului să modifice legea aşa cum se va stabili în urma negocierilor, 

potrivit News.ro. În plus, COTAR consideră că Uber nu are niciun motiv să ceară 

amânarea sau o modificare a unei legi care reglementează transporturile şi taximetria, 

pentru că ”firma Uber nu face transport sau taximetrie, deci nu poate fi reprezentativă la 

masa negocierilor, într-un domeniu în care nu-şi desfăşoară activitatea”. 

Reprezentanţii Uber au afirmat miercuri, în cadrul comunicatului, că, pe lângă 

reprezentanţii Guvernului, şi reprezentanţii COTAR sunt de acord că platforma este un 

serviciu diferit şi complementar celui de taxi şi că este nevoie de un cadru de 

reglementare distinct. 

COTAR a afirmat miercuri că Uber se definește ca firmă care oferă servicii informatice 

și că, prin urmare, nu are de ce să fie consultată în privința modificărilor aduse legii 

taximetriei. 

“Având în vedere că avem acest consens general, solicităm Ministerului Transporturilor 

includerea acestui amendament. Până când va exista această reglementare clară şi 

pentru serviciile ca Uber, vrem să ne asigurăm prin depunerea acestui amendament că 

partenerii noştri, oameni care îşi împart ocazional maşina prin intermediul tehnologiei, 

transparent, sigur şi 100% fiscalizat, nu vor avea de suferit pe nedrept şi că, implicit, cei 

peste 300.000 de oameni care folosesc Uber vor avea în continuare acces la cât mai 

multe opţiuni” au declarat oficialii companiei. 

Textul amendamentului prevede ca platformele tehnologice ce funcţionează potrivit legii 

române, precum şi ”deplasarea persoanelor cu autovehicule proprietate personală care 

http://news.ro/
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s-au organizat în vederea deplasării prin intermediul platformei tehnologice” sunt 

exceptate de la aplicarea prevederilor legii. 

Reprezentanţii Uber susţin că, în absenţa unei reglementări specifice pentru serviciile 

de ridesharing, această modificare deschide calea unor potenţiale abuzuri împotriva 

şoferilor parteneri Uber, întrucât în acest moment nu se face nicio diferenţă între cei 

care oferă servicii de transport neînregistrate şi nefiscalizate şi cei care îşi împart 

maşina ca membri ai unei comunităţi online, fiscalizat şi în condiţii de transparenţă 

totală. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Daniel Barbu, noul președinte al AEP 

Daniel Barbu a fost validat de Parlament pentru funcția de președinte al Autorităţii 

Electorale Permanente (AEP) cu 241 voturi „pentru” şi 63 „împotrivă”. Fostul ministru al 

Culturii a fost propus de ALDE pentru această funcție.  

Votul deputaţilor şi senatorilor a fost secret, relatează News.ro. 

Comisiile juridice reunite din Camera Deputaţilor şi Senat au validat luni, cu unanimitate 

de voturi, dosarele celor doi candidaţi propuşi pentru funcţia de preşedinte al AEP, şi 

anume Daniel Barbu, propus de grupurile ALDE, şi Maria Krause, propusă de USR. 

Şeful AEP nu poate fi membru al unui partid politic, având la dispoziţie 15 zile de la 

validarea mandatului pentru a renunţa la această calitate. Mandatul preşedintelui AEP 

este de opt ani şi poate fi reînnoit o singură dată. 

Postul a devenit vacant chiar înaintea alegerilor parlamentare, după ce Ana Maria 

Pătru, șefa de atunci a instituției, și-a anunțat demisia. Ea este urmărită penal pentru 

trei infracțiuni de trafic de influență și două de spălare de bani.  

Procurorii DNA Ploieşti suspectează că softurile instituţiei au fost cumpărate de la o 

firmă preferată de şefa instituţiei. Contractele nu ar fi fost date degeaba, ci în schimbul 

unui autoturism de lux şi a unui apartament. 

Fost ministru al culturii în guvernul Ponta, Daniel Barbu a fost, de-a lungul anilor, 

protagonistul mai multor gafe. Ultima dintre ele, pentru care ulterior și-a cerut scuze, a 

fost declarația potrivit căreia profesia de politician este una „mai riscantă decât 

https://www.news.ro/
http://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/d-barbu-meseria-de-politician-mai-riscanta-decat-o-misiune-in-afganistan-573204
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misiunea unui soldat în Afganistan”, declarație care a stârnit un val de critici și 

indignare. 

În 2013, el a fost nevoit să-și dea demisia din postul de ministru după ce a 

comparat bugetul programului de prevenire HIV cu bugetul programelor ministerului pe 

care îl conducea. 

Cu câteva luni mai înainte, mașina în care se afla a fost atacată și vandalizată de 

manifestanți care protestau față de proiectul exploatării de la Roșia Montană. 

(Sursa: News.ro) 
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